
 
 

 

 

 

Acta de les assemblees de Vilafranca en Comú 

Assemblea Extraordinària per modificació càrrecs Junta   

Assemblea ordinària prèvia al Ple Municipal de l’Ajuntament 

 

 

 
 
Ordre del dia: 

Assemblea Extraordinària:  

1) Renovació càrrecs de secretari i de vocals de junta de Vilafranca en Comú. 

La proposta és la següent: 

Presidència: Ramon Arnabat 

Secretària: Passa de Xavier Cadafalch a Fernando de León 

Tresoreria: Marc Marrugat 

Defensor de l’afiliat: Magda Salvadó 

En Xavier Cadafalch passa a ser vocal de junta. 

APROVAT PER UNANIMITAT 

Assemblea Ordinària:  

1) Aprovació acta darrera assemblea del 20 de setembre  

ACTA APROVADA 

2) Reforma del Grup Municipal  

Es tracta de parlar i aprovar el relleu de la regidoria de VeC a l’Ajuntament de Vilafranca. El Ramon la 
deixa i el substituiria la Montse Romagosa, número 2 de la llista de VeC. 

Es tracta d’un relleu orgànic com a estratègia de VeC de cara a les properes eleccions: una de les raons 
és que estem a mitja legislatura i és un bon moment per fer un relleu en la regidoria de VeC, també cal 
tenir en compte que en les últimes eleccions vam passar de tenir 2 regidors a 1 per 59 vots. Una altra raó 
és el principi de no acumular temps en el mateix càrrec, el Ramon porta 6 anys i és un bon moment per a 
que altres agafin el relleu per obtenir experiència en ser regidor i en relació amb l’Ajuntament. 

Jean Pierre considera que és important aquest relleu de cara a les eleccions del 2023, la cap de llista 
podria ser la Montse Romagosa i així es podria donar a conèixer a la població, així la cap de llista i 
candidata tindria un cert rodatge. A més cal tenir que segons els estatuts de VeC el Ramon no pot repetir 
com a regidor, per tant sembla una decisió adient. 

-Lloc: Assemblea presencial a l'Escorxador. 

-Data: Dilluns 18/10/2021 

-Hora: 18:30h. Extraordinària. 19:00 h Ordinària. 21.00 

final. 

 Assistents:17 



Agustí considera important que una dona encapçali la representació de VeC i pot millorar la participació 
de la gent en les properes eleccions. D’altra banda l’exercici de la regidoria exigeix pràctica i cal 
començar a fer-ho. D’acord amb el relleu 

Elvira considera que agafar un compromís, s’ha de tenir experiència, “aguante” i paciència. La Montse 
porta treballant això tot aquest temps i considera que és el següent pas que li toca fer. 

Ramon comenta que a nivell intern és important el que explica el Jean Pierre quan a no repetir càrrec, 
també és important de cara en fora i també fer-ho a mitja legislatura. Estaria bé fer RdP per explicar-ho. 
Un altre tema important a tenir en compte és que tenir només un regidor és molta feina, cal rodatge i la 
Montse ha participat en gairebé totes les RdP i està al cas de tot el que s’ha estat fent, per tant serà un 
relleu tranquil perquè la Montse ha demostrat la seva capacitat. Afegeix que el seu compromís com a 
president de VeC està intacte, que aquest és un projecte participatiu i que le podem fer possible. 

Dolors considera que el grup de coordinació ja ha donat l’opinió sobre el relleu, que la Montse ho farà 
igual de bé que el Ramon i que compti amb l’ajuda de tots. 

Montse Romagosa diu que es pren el relleu com una cosa seriosa i que li fa respecte. Ha entès el procés 
i ho accepta. Li fa certa il·lusió perquè és una oportunitat de fer un servei a la comunitat. VeC és un partit 
assembleari però hi ha tasques que recauen en una i s’ho agafa com a servei a la comunitat. Posa com a 
exemple el que passa als països nòrdics on hi ha molta rotació al consistori municipal i per tant la 
població s’implica més amb la seva població i el seu poble, ja que la majoria passen un període per les 
institucions municipals. Comenta que necessitarà molta ajuda perquè el Ramon deixa el llistó molt alt: és 
historiador, intel3ligent, savi... i ella no és així. Afirma que la línia de treball serà la mateixa i diu que és 
conscient que amb aquest canvi perdem perquè als plens hi ha temes que no en sap gaire , però també 
és una oportunitat per aprendre d’aquest món consistorial aliè i hostil. 

 APROVAT PER UNANIMITAT 

Demà al matí (19/10/2021) ho comunicarem en RdP oficialment i el Ramon es trobarà amb l’alcalde per 
comunicar-ho i que li deixi un temps durant el ple per explicar-ho. 

Al novembre començarà la Montse Romagosa 

Està previsr que el 4 /11/2021 a les 19h es farà un acte de relleu públic no tan formal i amb copa de 
cava. 

  

3) Debat sobre els punts de l’Ordre del Dia del Ple Municipal del dia 19 octubre 
2021  
1. ACTA PLE. Aprovació si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 21/09/2021. 

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIÓ 
2. 25/2021/1627 – MODIFICACIÓ DE CRÈDITS. Aprovació l’expedient de modificació de crèdits. 

 

3. 3/2021/1216 – ORDENANCES FISCALS 2022. Aprovar provisionalment les modificacions de les ordenances 
fiscals per a l’exercici 2022. 
EdG proposa augmentar un 3,3% (IPC) de forma generalitzada en totes les ordenances. 
Davant això el nostre discurs de l’any passat ens serveix igualment perquè no han fet cap canvi. 
Hem de criticar que no s’atreveixen a fer la reforma que exigeix el moment que estem vivint quan a 
salut , socialment... Nosaltres ens mantenim en les propostes que hem fet. 
Comentar en el ple: 
- Reducció en llicències urbanístiques per barreres arquitectòniques i reformes energètiques al 

Centre Vila, demanarem que ho ampliïn al resta de la Vila 
- Gestió de residus, no s’ha fet res i cada vegada l’impost és més alt perquè no arribem als mínims 

per ineficiència de l’EdG i paguem recàrrec. VeC demanarà que es faci un estudi per millorar la 
recollida, canviar la quota amb criteri d’habitatge tenint en compte m2, persones que hi viuen... 
(ara tothom paga el mateix), contractar agents cívics per incentivar el reciclatge i fer més 
pedagogia, prendre mesures per evitar la deixadesa que es veu al voltant dels contenidors de 
residus 

- Entrada de vehicles, no pujar l’impost sinó mantenir-lo ja que l’any passat ja es va pujar. 
- Plantejar el no augment fiscal en l’ús públic de les terrasses 
- Demanarem aplicar un recàrrec més gran, del 10%, als que tenen una base més alta  
- Han tret la normativa de recarregar el 50% en l’IBI els grans tenidors que tinguin pisos buits 

(moció VeC i CUP) en contra del pla d’habitatge. 
- Mantenir el nostre discurs en els 3 eixos nostres: les ordenances fiscals haurien d’aconseguir 

una millora social, afavorir el canvi energètic i tenir un punt de vista de gènere (sobretot les 
famílies monoparentals, la majoria sustentades per dones, són les que més han patit ). 

- CAL DIR EN EL PLE QUE L’EQUIP DE GOVER NO FA LES COSES BÉ. 
 

 



SERVEIS A LES PERSONES I PROMOCIÓ SOCIAL 

4. 66/2021/2242 – SUBVENCIONS SERVEIS SOCIALS. Aprovar inicialment les bases reguladores per a 
l’atorgament d’ajuts socials per al pagament de l’Impost de Béns Immobles (IBI). 
Tenir en compte IRPF per aquests ajuts 
  A FAVOR 
SERVEI DE DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC i PROJECCIÓ EXTERIOR 

5. 78/2021/1376 - ADHESIÓ CLÚSTER DE LA BIOENERGIA. Aprovar i subscriure la sol·licitud d’adhesió entre 
l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès i CBC. 
Aprovar que Vilafranca participi un any i valorar si funciona o no 

A FAVOR 
ALCALDIA 

6. 49/2021/1029 – MOCIÓ AGÈNCIA MUNICIPAL D’ENERGIA. Moció que presenta el grup municipal de VeC 
per la constitució d’una agència municipal d’energia. 
Aquesta agència coordinaria els projectes, assessoraria els veïns, etc. El Consell Comarcal ho va 
aprovar 
  A FAVOR   

7. 50/2021/1029 – MOCIÓ CONTROL DE PLAGUES. Moció que presenta el grup municipal d’ERC pel control de 
plagues de coloms i rates. 

  A FAVOR 

8. 51/2021/1029 – MOCIÓ TRASPÀS DE RODALIES. Moció que presenta el grup municipal d’ERC pel traspàs de 
rodalies i la millora de la xarxa de trens per Vilafranca. 

Es demana el traspàs a Catalunya, defensa eix ferroviari i els trens regionals per Vilafranca. Tots els 

grups donen suport.  

  A FAVOR 

9. 52/2021/1029 – MOCIÓ FONS EUROPEUS. Moció que presenta el grup municipal de C’s per a la creació 
d’una taula d’avaluació de projectes finançats mitjançant fons europeus. 

Sembla que C’s fa seves propostes fetes per VeC: participació en la gestió d’aquests fons de tots els 
grups municipals. 

   A FAVOR 

 
10. PRECS I PREGUNTES 

1. Demanar l’acord que té l’Ajuntament amb ECOEMBES pel tema de residus. 
2. Preguntar si tenen permís per la instal·lació d’uns calaixos negres a la plaça Santa Maria que 

sembla que tenen a veure amb les terrasses i si respecten el patrimoni. Quan a les terrasses 
hauríem de preguntar quan tornen a la normalitat (nova normativa covid) o si les tenim així per 
sempre. 

3. Els bancs de la Rambla de la Generalitat estan malmesos i tenen puces 
4. Farem un escrit per saber com funciona l’empresa de neteja a Vilafranca, quins recorreguts fan 

per netejar els carrerrs. 
5. Prec per controlar les caques dels gossos per l’ADN i multar els propietaris 
6. Preguntar si han fet concurs públic per instal·lar camps de futbol als barris on ho van prometre i si 

s’ha fet quin tipus de contracte hi ha.... 
7. Prec per treure a la Plaça Espirall (plaça davant del Mas i Perera) el monument de xapes de coure 

perquè és un perill pels infants, el poden posar a una rotonda. Proposar instal·lar gronxadors o 
jocs per infants 

8. Preparar una moció sobre els parcs infantils a la vila. Estudiar com estan les places,parcs i espais 
saludables a tots els barris de la vila. Consell d’infància per reclamar el que volen i necessiten. 

El ple serà presencial a l’Ajuntament, el que no sabem és si es pot assistir com a públic. 
 

4) – Informacions vàries organització de VeC  
 
1. Informació sobre Consell Serveis Socials: 

Es va celebrar dijous de la setmana passada 
- Memòria SS de l’any 2020- era el mateix però no consten les dades per barris per la manera de 

registrar-les. Quan hi ha dades no saben interpretar-les. La cap no pot fer valoracions perquè 
porta poc temps 

- Servei d’ajuda a domicili- diuen que no hi ha llista d’espera, però amb la CoVid s’ha reduït aquest 
servei 

- Espais híbrids per la gent gran (Espirall, Sant Júlia i La Girada) funcionen si es dinamitza i van 
bé. Tenen èxit. La informació és només als Casals d’avis. Per tant manca publicitat en alguna 
publicació o posar cartells, es suggereix que ho facin però diuen que ja ho fan córrer.  

- Pressupost per l’any vinent- volen millorar el programa servei a la dependència i el suport 



socioeducatiu a les famílies. Incrementen la partida i ho faran encara més. 
- Augmenten el servei a la Casa petita (0 a 6 anys), Centre Obert (6 a 12 anys) i Adolescents 

Centre Cívic de l’Espirall (no la Nau). Incrementen però externalitzant a compte de sous precaris. 
- Han ordenat el pressupost SS, Fundació Propenedès l’han passat a SS: fan inserció  laboral i 

xec servei (atenció domiciliària) 
- Obrim camins- Va començar a l’Espirall amb el programa per barris, per atendre la gent que es 

troba sola. Ara al Poble Nou estan fent un i a Sant Julià el tercer. Hi ha projecte a Les Clotes. 
Cada setmana fan tallers (Angela Lago). El canvi de la cap de SS es nota en inclusió. Busquen 
gent que està sola. Arriba poca informació i sobretot hi ha opacitat cap als voluntaris. Faran 
propaganda als CAP’s,... 

- Taula per tema alfabetització- ho han agrupat per anar tot coordinat 
- Desnonaments – Tema judicial. Ha guanyat l’advocat de la família, però no han acceptat 

l’informe de vulnerabilitat de la família. Els han donat una setmana més. Es reuneixen molt sovint 
amb el sindicat de llogaters. 

- Fundació Amàlia Soler- acaba el contracte amb l’Ajuntament el 31/12/2021 i només gestionaran 
pisos de gent gran, ja no faran atenció a domicili. 

 
2. Comissió municipal d’habitatge 

Serà el dia 20/10/2021 a les 18h  
Es presenten al·legacions al pla d’habitatge 
Passar de comissió a consell  
 

3. Catalunya en comú del Penedès 
Oberta a tothom inscrit. Es farà a l’Enològic a les 18:30h 

 
 

 
Vilafranca del Penedès, 18 d’octubre de 2021 


